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Dr. Szili Katalin asszony
Az Országgyűlés Elnöke részére
Helyben

Írásbeli kérdés

Tisztelt Elnök Asszony !

„Mi áll valójában a gépjárm űvek Környezetvédelmi Felülvizsgálat jogszabályainak
módosítása mögött? címmel a Házszabály 91 .§-a alapján, írásbeli kérdést kíváno k
benyújtani Hónig Péter Úrhoz, a Közlekedési, Hírközlési és Energiaügyi miniszterhez .

Tisztelt Miniszter úr!

Vállalkozások tucatja keresett meg az elmúlt napokban saját jöv őjükkel kapcsolatban.

A vállalkozások gépjármű fenntartással javítással és karbantartással, ezen belül Környezet -
védelmi Felülvizsgálattal, zöldkártya kiadással foglalkoznak . Ezen tevékenységüket a rájuk
vonatkozó törvények és rendeletek szellemében végezték eddig .

Mint minden vállalkozásban, ebben a körben is, a változó jogszabályi háttér miatt is folya-
matos beruházásokat igényeltek és hajtottak végre. A közelmúltban e vállalkozásokra több
millió forintos műszaki beruházást kényszerítettek, az úgynevezett modern RKF A
berendezéseket.
A hírek szerint, méregdrága, színvonal alatti tanfolyamok elvégzésére kötelezték, a hatályo s
közbeszerzési törvényt megkerülve mindenféle számítógépes program megvásárlását tetté k

kötelezővé, melyeknek megtérülése csak hosszú távon tud realizálódni .

A vállalkozások és én magam is, az elmúlt hetekben, a média útján értesültünk a KHE M

részéről kész tényként kezelve, hogy megszűnik a Környezetvédelmi Felülvizsgálat eddigi

gyakorlata.
Jelenleg a vállalkozásoknak a Nemzeti Közlekedési Hatósággal érvényes

szerződéseik vannak, de ott sem tudják, hogy a jelzett vállalkozások a jövőben mire i s

számíthatnak .

Tisztelt Miniszter Úr !

Ezen várható intézkedéseik, melyek mögött lobbi érdekek gyaníthatóak és valószín űleg talál -

hatók is, több ezer kisvállalkozás végét jelentik majd . Amely vállalkozások majd nem mennek

tönkre, azok kidobhatják a drága, most nemrég rájuk er ő ltetett műszereiket, a szoftvereket és

a fölöslegessé vált munkaer őt el kell, hogy bocsássák.
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A Minisztérium szerint Önök megadják a lehetőséget újra, több milliós beruházással, az
úgynevezett komplex vizsgáló állomások létrehozására.

Ha ez elmúlt éveket vesszük figyelembe és az ország jelenlegi gazdaságilag katasztrofáli s
helyzetét, mellyel eleve hátrányos helyzetbe hozták már eddig is a hazai kisvállalkozásokat,
akkor kérdéses, hogy miért éppen most kell ilyen változtatást elindítani Önöknek ?

A kívánatos célt, hogy hazánkban is környezetvédelmileg megfelelő minőségű gépjárműpark
jöjjön létre, ezzel én magam is egyetértek.

Tisztelt Miniszter úr !

Tudnia kell önnek is, hogy a Környezetvédelmi Felülvizsgálat jelenlegi technológia i
folyamatában, az említett célt, a környezetvédelmet és az ügyfelek komplex kiszolgálását
nem a vizsgasori technológia teszi lehetővé, hanem a zöldkártya kiadását végző autószerelő
műhelyek szakemberei helyben, akik a szükséges javításokat el tudták végezni a ne m
megfelelő emissziós értékekkel rendelkező autókon .

Ezért nem arra törekedtek, hogy a sikertelen vizsga esetén a díjat újra beszedjék a
vizsgakötelezett autótulajdonosoktól, üzembentartóktól . Ezen javítástechnológiákkal,
szerszámozottsággal és szakembergárdával a hivatalos és nagy műszaki vizsgasorok nem
rendelkeznek.
A KÖKIR rendszer ezt nem is teszi lehet ővé.

Az úgynevezett, ügyfélbarát komplex vizsgáztatás a régi autótulajdonosokra csak újabb ter-
heket ró . Miért kell újra és újra az autótulajdonosokat megsarcolni ?

További kérdésem, hogy a jogszabályok módosítását felfüggesztik-e ?

Ha nem, abban az esetben figyelembe veszik-e, hogy a közelmúltban, a vállalkozásokra
erő ltetett beruházások még messze nem térültek meg és szándékoznak-e kártérítést fizetni az
említett, a beruházásokat végrehajtó vállalkozások részére?

Miért és kinek az érdeke, hogy a KÖF felülvizsgálatokat szabályozó jogszabályo k
módosításával hátrányos piaci helyzetbe hoznak több ezer vállalkozást, akiknek a hivatalos
hatósági ügyintézés miatt eleve nincs adóelkerülési lehetősége? Így tisztességes adófizető és
munkahelyteremtő vállalkozásoknak kell tartaniuk őket .

Miért akarják visszaállítani a szocializmusban "bevált" gyakorlatot, hogy heteket, hónapokat
kellett várni egy-egy gépjármű vizsgáztatására, mert nem volt elégséges számú, nagy át-
eresztőképességű vizsgaállomás? Mert a tervezett intézkedésük végső hatásában ez is benne
lesz. Bár feltételezem, Ön nem ezt akarja .

Bányai Gábo r
országgyű lési képviselő

FIDESZ Magyar Polgári Szövetség

Budapest, 2009 . augusztus 25 .

Tisztelettel várom a válaszát!
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